
 

 

 

Αθήνα, 2  Μαρτίου 2021 

Ερώτηση 

Προς τον κ. Υπουργό Προστασίας του Πολίτη 

 

Θέμα : «Πολλαπλασιάζονται τα προβλήματα στο Κατάστημα Κράτησης 

Νιγρίτας και η κυβέρνηση εξακολουθεί να μην προσφέρει λύσεις.» 

 

Επανερχόμαστε στα πολλά προβλήματα που αντιμετωπίζουν εργαζόμενοι και 

κρατούμενοι στο Κατάστημα Κράτησης Νιγρίτας (Αριθ. Πρωτ. Ερωτήσεων 

10327/01.10.2020 και 7584/22.06.2020), καθώς όπως φαίνεται η κυβέρνηση 

όχι απλώς δεν κάνει τίποτα προκειμένου αυτά να αντιμετωπιστούν, αλλά 

αντίθετα ενεργεί με τρόπο που τα πολλαπλασιάζει. Η «επιτελική ανικανότητα» 

της κυβέρνησης σε ότι αφορά τα Καταστήματα Κράτησης είναι τέτοια που για 

πρώτη φορά η Πανελλήνια Ομοσπονδία Εξωτερικών Φρουρών (ΠΟΥΕΦ) 

πραγματοποίησε μεγάλου εύρους πανελλαδική πολυήμερη κινητοποίηση 

κρούοντας τον κώδωνα του κινδύνου για την κατάσταση που επικρατεί 

συνολικά στα καταστήματα κράτησης. Αυτή την εβδομάδα τη σκυτάλη των 

απεργιακών κινητοποιήσεων παίρνουν οι σωφρονιστικοί υπάλληλοι, γεγονός 

που αποδεικνύει ότι κάτι πολύ σοβαρό συμβαίνει στα καταστήματα κράτησης 

της χώρας και η Γενική Γραμματεία Αντεγκληματικής Πολιτικής δεν 

αφουγκράζεται και είναι ανίκανη να ανταποκριθεί στις σοβαρές ανάγκες αυτού 

του ευαίσθητου τομέα. 

Ειδικά στο Κατάστημα Κράτησης Νιγρίτας, η κατάσταση είναι απογοητευτική 

καθώς η κυβέρνηση όχι απλώς δεν έκανε τίποτα τους προκειμένου αυτό  

αποσυμφορηθεί αλλά αντίθετα, όπως είχαμε επισημάνει από τη δέσμευσή της 

να διαθέσει 50 νέα στρώματα για τους κρατούμενους, έχει αυξήσει το συνολικό 

αριθμό των κρατούμενων από 750 σε 780 τη στιγμή που η δυναμικότητα του 
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συγκεκριμένου καταστήματος είναι για 600 κρατούμενους. Την ίδια στιγμή, 

καμία εξέλιξη δεν υπάρχει για την ολοκλήρωση μετά από τρία σχεδόν χρόνια 

της προκήρυξης 6Κ/2018, γεγονός που αν μη τι άλλο καθιστά τη συγκεκριμένη 

προκήρυξη δείγμα τουλάχιστον της κυβερνητικής αδιαφορίας και ανικανότητας.  

 Η εξωτερική φρουρά στη Νιγρίτα εξακολουθεί να λειτουργεί με τα δύο τρίτα των 

οργανικών θέσεων που προβλέπονται και κάποιους ελάχιστους 

αποσπασμένους από άλλα καταστήματα κράτησης, που έρχονται για μικρό 

χρονικό διάστημα, δεν υπάρχει συνέχεια, καλύπτουν μερικώς το πρόβλημα και 

δείχνει ότι καμία σοβαρότητα δεν υπάρχει στην αντιμετώπιση των δύσκολων 

καταστάσεων που βιώνουν αυτοί οι εργαζόμενοι. Ακόμα χειρότερη είναι η 

κατάσταση στο εσωτερικό του καταστήματος κράτησης όπου ζήτημα είναι εάν 

καλύπτεται το ένα τρίτο των θέσεων που προβλέπονται για σωφρονιστικούς 

υπαλλήλους, διοικητικό προσωπικό και επιστήμονες και αναμφίβολα τίθεται το 

ερώτημα εάν μπορούν να τηρηθούν οι βασικοί κανόνες ασφαλείας που 

προβλέπονται και οι βασικές λειτουργίες του καταστήματος κράτησης. 

 Την ίδια στιγμή πληροφορούμαστε ότι το αμέσως επόμενο χρονικό διάστημα 

θα δημοσιευθεί προκήρυξη για την κάλυψη του συνόλου των οργανικών 

θέσεων για το νέο κατάστημα κράτησης στη Δράμα, το οποίο η κυβέρνηση είχε 

δεσμευτεί πολλάκις να λειτουργήσει μέχρι τα τέλη του 2020.  

Το Κατάστημα Κράτησης όμως της Νιγρίτας εξακολουθεί να είναι το μοναδικό 

που αν και λειτουργεί σχεδόν μία δεκαετία τώρα, ακόμα δεν έχει γίνει καμία 

ενέργεια για να καλυφθούν στο σύνολό τους οι οργανικές θέσεις που 

προβλέπονται, όπως φαίνεται ότι θα γίνει στη Δράμα. Ειδικά σε ότι αφορά τους 

Εξωτερικούς Φρουρούς δεν έχει γίνει ποτέ μέχρι σήμερα κανένας διαγωνισμός 

για την κάλυψη των οργανικών θέσεων με κριτήριο την εντοπιότητα και όσοι 

υπηρετούν στην εξωτερική φρουρά είναι είτε αποσπασμένοι είτε έχουν 

μετατεθεί από άλλα καταστήματα κράτησης της χώρας. Ακόμη και τα 

καθήκοντα των μεταγωγών των κρατουμένων, στα νοσοκομεία και στα 

δικαστήρια, που έχουν οι  Εξωτερικοί φρουροί της Νιγρίτας, δεν είναι τα ίδια με 

τα καθήκοντα των συναδέλφων τους στην Θεσσαλονίκη, την Αθήνα και την 

Πάτρα.  

Συνεκτιμώντας μάλιστα ότι η αρμόδια Γενική Γραμματεία Αντεγκληματικής 

Πολιτικής έχει αποδειχτεί ιδιαίτερα ικανή στο να εντοπίζει εταιρίες για συμβάσεις 

εκατοντάδων χιλιάδων ευρώ  με τη διαδικασία της απευθείας ανάθεσης, πριν 



καν δημιουργηθούν οι εταιρίες ή λίγες ημέρες αφότου προέβλεψαν στο 

καταστατικό τους δραστηριότητες που χρειάζεται η Γενική Γραμματεία, 

αντιλαμβανόμαστε ότι απλώς το Κατάστημα Κράτησης της Νιγρίτας δεν 

εμπίπτει στα πολιτικά επίδικα που απασχολούν την πολιτική ηγεσία του 

Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη και κατ’ επέκταση της κυβέρνησης. Είναι 

πραγματικά αξιοπερίεργο, το γεγονός ότι μια κυβέρνηση που έχει βρει δεκάδες 

τρόπους παράκαμψης του ΑΣΕΠ και έχει πραγματοποιήσει χιλιάδες 

προσλήψεις χωρίς καμία διαφάνεια και χωρίς καμία τήρηση δεοντολογίας με 

πρόσχημα την πανδημία, αδιαφορεί πλήρως για την κάλυψη των κενών 

οργανικών θέσεων στο ΚΚ Νιγρίτας. Η πολιτική βούληση που επιδεικνύει η 

κυβέρνηση για  να προκηρυχθεί το σύνολο των οργανικών θέσεων για το νέο 

κατάστημα κράτησης στη Δράμα σε αντιδιαστολή με την απροθυμία να γίνουν 

οι αντίστοιχες ενέργειες για την περίπτωση της Νιγρίτας, καταδεικνύει 

δυστυχώς ότι για την κυβέρνηση συνολικά ακόμα και τους Υπουργούς και 

Βουλευτές της συμπολίτευσης (τέσσερις συνολικά), οι κάτοικοι του Νομού 

Σερρών θεωρούνται πολίτες δεύτερης κατηγορίες ή η πολιτική τους 

συμπεριφορά θεωρείται δεδομένη με αποτέλεσμα τα δίκαια αιτήματα της 

τοπικής κοινωνίας να παραπέμπονται με αόριστες υποσχέσεις στις καλένδες 

του μέλλοντος.  

ΕΠΕΙΔΗ το Κατάστημα Κράτησης της Νιγρίτας είναι υποστελεχωμένο και 

λειτουργεί πάνω από τα όρια του για χρόνια    

ΕΠΕΙΔΗ η κατάσταση στο Κατάστημα Κράτησης Νιγρίτας γίνεται κάθε ημέρα 

και χειρότερη τόσο για τους κρατούμενους όσο και για τους εργαζόμενους 

ΕΠΕΙΔΗ τα προβλήματα υποστελέχωσης στο ΚΚ Νιγρίτας δεν μπορεί να 

καλύπτονται μονίμως με αποσπάσεις οι οποίες μάλιστα συνοδεύονται και από 

μεγάλα χρονικά κενά με αποτέλεσμα η ασυνέχεια να δυσκολεύει ακόμα 

περισσότερο την κάλυψη των αναγκών 

ΕΠΕΙΔΗ το Κατάστημα Κράτησης Νιγρίτας είναι το μοναδικό για το οποίο δεν 

έχει γίνει συνολική προκήρυξη για την κάλυψη του συνόλου των οργανικών 

θέσεων που προβλέπονται με κριτήριο την εντοπιότητα  

ΕΠΕΙΔΗ είναι αυτονόητη η ευθυγράμμιση κάποια στιγμή των καθηκόντων των 

Εξωτερικών Φρουρών σε όλη την Ελλάδα, γεγονός που συνεπάγεται ότι και οι 

Εξωτερικές Φρουρές του Κορυδαλλού, της Θεσσαλονίκης και της Πάτρας θα 

κληθούν να αναλάβουν τις μεταγωγές όπως γίνεται σε όλα τα ΚΚ  



ΕΠΕΙΔΗ όπως υποψιαζόμασταν τα πενήντα νέα στρώματα που είχατε 

δεσμευτεί να χορηγηθούν στο ΚΚ Νιγρίτας δεν ήταν για αντικατάσταση 

παλαιών αλλά για να αυξηθεί ακόμα περισσότερο ο αριθμός των κρατουμένων 

και άρα των κρατουμένων που κοιμούνται στο πάτωμα 

ΕΠΕΙΔΗ οι κάτοικοι του Νομού Σερρών δεν είναι ούτε πολίτες δεύτερης 

κατηγορίες ούτε μπορούν να θεωρούνται δεδομένοι ως προς την πολιτική και 

εκλογική τους συμπεριφορά 

ΕΠΕΙΔΗ το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη οφείλει να μεριμνήσει για την 

κάλυψη των αναγκών του Καταστήματος Κράτησης της Νιγρίτας με την ίδια 

ταχύτητα που ιδρύει νέα αστυνομικά σώματα (πχ αστυνομία πανεπιστημίων) 

και με την ίδια ταχύτητα που προσλαμβάνει ειδικούς φρουρούς ως πανάκεια σε 

κάθε πρόβλημα της καθημερινότητας 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός: 

1. Τι εμποδίζει την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου να προκηρύξει το 

σύνολο των κενών οργανικών θέσεων του Καταστήματος 

Κράτησης Νιγρίτας σε Εξωτερικούς Φρουρούς, Σωφρονιστικού 

υπαλλήλους, Επιστημονικό και διοικητικό προσωπικό; 

2. Με ποια κριτήρια εξακολουθεί να συνωστίζει κρατούμενους στο ΚΚ 

Νιγρίτας τη στιγμή που γνωρίζει ότι ήδη 180 κρατούμενοι 

κοιμούνται στο πάτωμα ελλείψει εξοπλισμού και χώρων ; 

3. Για ποιους λόγους δεν έχει ολοκληρωθεί ακόμα η πρόσληψη των 

στελεχών που προβλεπόταν στην προκήρυξη 6Κ/2018 της 

κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, δεδομένου ότι από τον Ιούλιο του 2019 όταν 

ανέλαβε η νέα κυβέρνηση απέμεναν και εξακολουθούν να 

απομένουν 1,5 χρόνο μετά μόνο τα ψυχοσωματικά τεστ για τους 

επιτυχόντες; 

4. Πως αιτιολογείται το γεγονός ότι η μόνη παροχή στο ΚΚ Νιγρίτας 

από τον Ιούλιο του 2019 ήταν πενήντα νέα στρώματα τα οποία 

τελικά δεν προορίζονταν για την αντικατάσταση των παλαιών 

αλλά για την αύξηση του αριθμού των κρατουμένων; 

5. Είναι στις πολιτικές προτεραιότητες της κυβέρνησης να υπάρξει 

εξομοίωση των καθηκόντων για το σύνολο των εξωτερικών 

φρουρών σε όλα τα καταστήματα κράτησης και πότε θα γίνει αυτό; 



6. Δεδομένου ότι τα στελέχη που υπηρετούν στο ΚΚ Νιγρίτας με 

καταγωγή από Δράμα και Θεσσαλονίκη επιθυμούν να 

επιστρέψουν στους τόπους συμφερόντων τους, προτίθεται να 

προκηρύξει το σύνολο των κενών οργανικών θέσεων που 

προβλέπονται για τη Νιγρίτα άμεσα, ώστε να ανοίξει ο δρόμος σε 

αυτούς τους εργαζόμενους να εργαστούν κοντά στα σπίτια τους; 

7. Πότε εκτιμά ότι θα μπορέσει το Κατάστημα Κράτησης Νιγρίτας να 

λειτουργήσει με τους όρους ασφαλείας που προβλέπονται και 

σύμφωνα με τις αντοχές των υποδομών του; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Σπίρτζης Χρήστος 

 

Αμανατίδης Γιάννης 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Γκιόλας Γιάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Καλαματιανός Διονύσης 

Καρασαρλίδου Φρόσω 

Κασιμάτη Νίνα 

Καφαντάρη Χαρά 

Λάππας Σπύρος 

Μάλαμα Κυριακή 

Μάρκου Κώστας 

Πούλου Γιώτα 

Σκούφα Μπέττυ 

Φάμελλος Σωκράτης 

 




